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D
at komt door de uitspraak die het
Europese Hof eerder deze maand
deed in de zaak van oud-voetbal-
ler Lassana Diarra tegen wereld-
voetbalbond FIFA. Duval bestu-

deerde de uitspraak grondig. Hij is als onder-
zoeker sportrecht verbonden aan de Universi-
teit van Amsterdam en het in Den Haag
gevestigde onderzoekscentrum Asser Insti-
tuut.

Duval: ,,Het huidige transfersysteem kan
niet meer gerepareerd worden. Nederlandse
clubs die financieel afhankelijk zijn van de
transfermarkt hebben een groot probleem.’’

SC Heerenveen is een van die clubs. Zonder
inkomsten van de transfermarkt lijdt de club
namelijk forse verliezen. Duval verwacht dat
die inkomstenstroom gaat opdrogen.

CONFLICT

Eerst een kort overzicht van de zaak-Diarra. De
Fransman raakt in 2014 in conflict met zijn
club Lokomotiv Moskou. De club verlaagt
eenzijdig zijn salaris, waarop de speler niet
meer komt opdagen. Diarra wordt door de
club ontslagen en bij wereldvoetbalbond FIFA
aangeklaagd voor contractbreuk.

De FIFA geeft Lokomotiv gelijk en Diarra
moet een schadevergoeding betalen. De hoog-
te van dit bedrag wordt niet gebaseerd op de
restwaarde van zijn contract. Het is in plaats
daarvan een ruwe schatting van zijn markt-
waarde, de transfersom die een andere club
voor hem had willen betalen als hij nog bij
Lokomotiv onder contract had gestaan.

De FIFA bepaalt dit bedrag op ruim tien
miljoen euro. Diarra weigert en gaat in beroep.
Zijn zaak belandt via een aantal lagere rech-
ters uiteindelijk bij het Europese Hof.

Zolang Diarra de miljoenenboete niet be-
taalt, weigert de FIFA hem speelgerechtigd te
verklaren voor een nieuwe club. Het Belgische
Charleroi, dat Diarra wil aantrekken, zet zijn

REON BOERINGA

Expert:

Diarra-zaak
grote
bedreiging
voor
Heerenveen

Op een persconferentie van de
Engelse voetbalbond FA bevestig-
de de 51-jarige Duitser dat hij van-
af 1 januari 2025 voor anderhalf
jaar is aangesteld. Hij is enthou-
siast over de lengte van het con-
tract. „Het is een goede tijdsduur
omdat het ons helpt om te focus-
sen. Het is afgebakend.”

„Ik ben er heel erg trots op dat
ik de eer krijg om het Engelse

team te leiden”, vervolgde Tu-
chel. „Ik voel al lang een persoon-
lijke band met het voetbal in dit
land. Het heeft me al een aantal
ongelooflijke momenten opgele-
verd.”

De focus van de Duitser, voor-
malige trainer van Chelsea en
Bayern München, ligt op het win-
nen van de wereldtitel in 2026.
„Ik wil het beste uit de spelers ha-
len”, zei Tuchel. „De stabiliteit is
indrukwekkend en we hebben
spelers die iedere week strijden in
de sterkste competities. Maar we
hebben ook geluk nodig en mo-
mentum, en het geluk dat er niet
te veel blessures komen.”

Tuchel: trots om het
Engelse team te leiden
LONDEN De nieuwe Engelse
bondscoach Thomas Tuchel zegt
dat zijn contractduur van acht-
tien maanden bij de Engelse
voetbalbond goed is om de focus
niet te verliezen.

De zaak-Diarra doet denken aan het Bosman-

arrest, dat midden jaren negentig de transfer-

markt op zijn grondvesten deed schudden. De

Belgische voetballer Jean-Marc Bosman stapte

naar de rechter nadat zijn werkgever Club Luik

hem niet had willen laten gaan, terwijl zijn

contract was afgelopen. De rechter stelde Bos-

man in het gelijk, wat concreet betekende dat

clubs geen transfersommen meer mochten

vragen voor spelers met een afgelopen contract.

Deze spelers waren voortaan ‘transfervrij’. Een

van de clubs die daar het meest onder leden

was Ajax, dat een groot deel van het elftal dat in

1995 de Champions League had gewonnen

zonder transfersom zag vertrekken.

Nieuw Bosman-arrest?

Antoine Duval, onderzoeker

sportrecht aan de

Universiteit van Amsterdam

en werkzaam voor het

onderzoekscentrum Asser

Instituut in Den Haag.

SC Heerenveen kan in januari zijn beste
spelers voor een fooi kwijtraken. Daarnaast
moet de club op lange termijn rekening
houden met sterk dalende transferinkomsten,
betoogt sportrecht-expert Antoine Duval.

Robin Maulun

Daar staat-ie dan. Bijna als van-
ouds. Gehuld in een geel trai-
ningspak, met een blauw rugtasje
over zijn schouders, neemt Robin
Maulun langs de zijlijn van het
trainingsveld de tijd voor wat ou-
de bekenden. De brede glimlach
op het gezicht van de Fransman
spreekt boekdelen.

Sinds deze week mag de crea-
tieve middenvelder voorlopig
aan zijn herstel werken bij de club
waarmee hij in het verleden di-
verse successen boekte. Maulun
zit inmiddels ruim anderhalve
maand zonder club nadat zijn
contract bij FC Volendam begin
september werd ontbonden.

„Ik kwam er al snel na mijn
komst achter dat Volendam niet
de club was die bij mij paste”, zegt
hij. „En bovendien had de club,
zoals bekend, ook financiële pro-
blemen. Het was voor beide par-
tijen gewoon beter dat onze we-
gen gingen scheiden. Sindsdien
trainde ik alleen.”

De eenzaamheid in Amster-
dam was voor even wel te doen.
Maar op een gegeven moment
daalde het besef in dat trainen
met een groep niet alleen leuker
is, maar ook tot betere resultaten
leidt. En dus belde Maulun zijn
voormalige leermeester Henk de
Jong maar eens op.

„Ik heb een goede band met
Henk. Daarom vroeg ik hem of ik
mee mocht trainen. Cambuur is
mijn club, ik heb daar jaren ge-
speeld en volg de verrichtingen
nog altijd op de voet. Eigenlijk
hoefde ik het dan ook niet eens
aan hem te vragen, het ging ge-
woon natuurlijk.”

En zo stond de voormalige pu-
bliekslieveling – ruim een jaar na-
dat hij de deur in Leeuwarden
achter zich dichttrok, omdat hij
naar eigen zeggen weleens toe
was aan een nieuwe uitdaging –
woensdagochtend weer als van-
ouds in een trainingspak van
Cambuur op het veld.

„Het is een heel andere groep
dan toen ik er nog speelde. Maar

ongeacht wie er bij de club speelt,
de atmosfeer is er altijd hetzelfde.
Al ben ik hier nog maar kort, ik
voel me er nu alweer thuis. Ieder-
een geeft mij gewoon een goed
gevoel en dat is het fijne aan Cam-
buur.”

Maulun werd de laatste jaren
geteisterd door blessures. Zo
moest hij in juni onder het mes
vanwege een kwetsuur aan zijn
lies. Ondanks keiharde arbeid is
de middenvelder nog niet de ou-
de. Bij Cambuur krijgt hij nu de
gelegenheid toe te groeien naar
de wedstrijdfitte versie van zich-
zelf.

De Fransman heeft nog altijd
een woning in Leeuwarden, maar
verblijft momenteel met zijn
vriendin bij haar familie in Gy-
tsjerk. Hij zegt zich goed te voelen
en verwacht richting de winter-
stop weer volledig inzetbaar te
zijn. „Misschien kan het zelfs
sneller, hoor.”

Een langer verblijf bij Cambuur
blijkt op voorhand niet uitgeslo-
ten. „De trainer en ik hebben het
natuurlijk over verschillende sce-
nario’s gehad. Maar ik kom hier
in eerste instantie vooral om aan
mezelf te werken en weer de oude
te worden. Wat er daarna gebeurt,
zien we dan wel.”

Al bieden prestaties in het ver-
leden (131 duels, 20 goals, 32 as-
sists) geen garantie voor de toe-
komst, één ding lijkt zeker: een
fitte Maulun zou van toegevoeg-
de waarde kunnen zijn voor de
moeilijk scorende Leeuwarders,
die wel een beetje extra creativi-
teit kunnen gebruiken.

Robin Maulun traint
weer mee bij Cambuur

LEEUWARDEN Eén telefoontje
naar Henk de Jong bleek vol-
doende: Robin Maulun (27) mag
voorlopig zijn conditie op peil
houden bij SC Cambuur. „Wat er
daarna gebeurt, zien we dan
wel.”
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De inmiddels gestopte

Lassana Diarra.
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interesse daardoor uiteindelijk niet door. Met
andere woorden: de Fransman is werkloos,
hangt een megaboete boven het hoofd én kan
ook geen nieuw werk vinden.

De zaak laat zien hoe de rechten van voet-
ballers verschillen van die van een normale
werknemer. Waar een loodgieter of ambte-
naar zijn contract eenvoudig kan opzeggen als
hij is uitgekeken op zijn baan, zijn voetballers
gebonden aan de regels die de FIFA heeft
verankerd in zijn transfersysteem.

Deze regels zijn buitenproportioneel én
druisen in tegen het vrije verkeer van werkne-
mers in de EU, stellen Diarra en zijn advocaat.
Het Europese Hof geeft hem deze maand
gelijk en verklaart het transfersysteem van de
FIFA strijdig met het Europees recht.

REGIE BIJ SPELERS

Volgens Duval slaat die uitspraak de funda-
menten onder de transfermarkt weg. ,,Er is nu
geen juridische basis meer voor de handel in
spelers zoals we die kennen. Handel geba-
seerd op marktwerking die tot hoge transfer-
sommen leidt.’’

,,De uitspraak laat zien dat er meer oog
moet komen voor de werknemer, de speler.
En dat er een objectieve manier moet ko-
men om een vergoeding te bepalen, wan-
neer hij besluit om van club te verande-
ren.’’

Duval zegt dat de gevolgen op korte
termijn groot zijn. Volgens hem is door de
Diarra-uitspraak een juridisch vacuüm
ontstaan waarin spelers de volledige

regie hebben gekregen. ,,Concreet: als
een buitenlandse club in januari een

speler uit Nederland wil aantrekken, dan
kan die speler zélf besluiten over te stap-
pen. Hij hoeft niet te wachten op een
akkoord van zijn huidige club en hoeft
niet te vrezen voor sancties (van de
FIFA).’’

,,Het enige risico waar die speler zich
aan blootstelt, is dat zijn oude club
hem voor de rechter daagt en een
schadevergoeding eist. Alleen zal deze
schadevergoeding niet hoger liggen
dan de restwaarde van zijn contract,
daar ben ik door de Diarra-uitspraak
zo goed als zeker van.’’

GROTE GEVOLGEN

Dat heeft grote gevolgen, laat een
voorbeeld zien.

SC Heerenveen verkocht Osame
Sahraoui afgelopen zomer voor
ruim 8 miljoen euro aan Lille. Hij
had op dat moment nog een twee-
jarig contract. Laten we er ge-
makshalve van uitgaan dat Sah-
raoui bij Heerenveen een salaris
verdiende dat gelijk was aan het
gemiddelde eredivisie-jaarloon
van 375 duizend euro. Dan had
Sahraoui in de door Duval
geschetste nieuwe situatie
slechts 750 duizend euro (de
waarde van zijn twee reste-
rende contractjaren) opge-
bracht.

,,Het bedrag dat een ko-
pende club normaliter zou
reserveren voor de transfer-
som, kan nu naar spelers

vloeien. De potentiële voorde-
len voor spelers zijn dus enorm.

De vraag is: wie durft het als eerste
aan? Je haalt je veel op de hals, vertrekt
door de achterdeur en schept een prece-
dent.’’

,,Misschien dat er daardoor in januari
nog transfers op de oude manier zullen
plaatsvinden. Door een soort stilzwijgen-

de solidariteit, hoewel dat strikt
juridisch genomen nergens meer op
zou slaan.’’

Volgens Duval zijn de clubs „nu
erg kwetsbaar’’. Hij verwacht dat
wereldwijde voetbalorganisaties
koortsachtig werken aan een nieuw
transfersysteem, dat de gevolgen en
de tijdsduur van het vacuüm moet
indammen. ,,Dat is zeer urgent.’’

In een nieuw systeem zullen clubs
volgens hem sterker komen te staan
dan in het huidige vacuüm. De hoop
dat dit nieuwe systeem ervoor zorgt
dat alles uiteindelijk bij het oude
blijft, is volgens Duval alleen naïef.
,,De uitspraak van het Europees Hof
laat zien dat een nieuw systeem
vooral de rechten van spelers beter
moet beschermen.’’

,,Mijn verwachting is dat transfer-
sommen in een nieuw systeem
volgens een gestandaardiseerde
methode berekend zullen worden,
waardoor de rechten van voetballers
dichter bij die van normale werkne-
mers komen te liggen. De tijd van
speculeren en grote transferwinsten
is echt voorbij.’’

AFHANKELIJKHEID

Dat wordt specifiek voor Nederland
een groot probleem. Volgens Duval
leunen weinig voetballanden finan-
cieel zo sterk op de transfermarkt
als clubs uit ons land. ,,Jullie staan in
dat opzicht in een rijtje met Brazilië,
Argentinië, België en Portugal. Het
Nederlandse voetbal dreigt daardoor
een van de grote verliezers te wor-
den in deze zaak.’’

Hoe kwetsbaar zijn specifiek de
clubs uit Friesland? Voor SC Cam-
buur zijn de gevolgen te overzien.
De club begroot al jaren vrij conser-
vatief. Voor het schrijven van zwarte
cijfers is Cambuur daardoor niet of
nauwelijks aangewezen op transfer-
sommen.

SC Heerenveen is juist sterk af-
hankelijk van transfersommen,
doordat de uitgaven structureel veel
hoger liggen dan de inkomsten.
Vorig seizoen bedroeg het tekort 5
miljoen euro. Door spelers voor veel
geld te verkopen voorkomt de club
forse verliezen. Die lucratieve han-
del in spelers is volgens Duval vol-
tooid verleden tijd.

Hoe kunnen clubs als Heerenveen
zich wapenen tegen de nieuwe
werkelijkheid die gaat ontstaan?
Duval: ,,Wat deze clubs vooral moe-
ten doen, is zich klaarmaken om in
hun uitgaven te snijden. Hun in-
komsten uit transfers komen name-
lijk niet meer terug op het oude
niveau.’’

Hoe kijkt SC Heerenveen naar de
Diarra-zaak? Treft de club wellicht al
voorbereidingen om de consequen-
ties zo goed mogelijk te lijf te kun-
nen? In een reactie laat de club
weten ,,uiteraard kennis te hebben
genomen van het vonnis’’ maar het
nog ,,te vroeg’’ te vinden om inhou-
delijk te reageren. ,,De exacte conse-
quenties zijn nog voor niemand
duidelijk.’’
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